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Aan de voorzitter van de raad, 
 
Het college/de burgemeester (doorhalen wat niet van toepassing is) wordt conform 
artikel 39 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen van de gemeenteraad 
verzocht de volgende vraag/vragen schriftelijk te beantwoorden: 
 
Binnen afzienbare termijn zal gemeente Hof van Twente het predicaat “Fairtrade 
gemeente “ gaan verwerven. Dat wil zeggen dat de gemeente, bedrijven en instellingen 
van Hof van Twente aan een aantal fairtrade criteria voldoen. Fairtrade staat voor een 
eerlijk loon voor kleine boeren en bedrijven ( in verre landen) die producten leveren zoals 
koffie, thee en bananen. Fairtrade garandeert hen een eerlijke prijs zodat er een eerlijk 
loon verdiend wordt en de kinderen naar school kunnen. In Hof van Twente werkt de 
Kerngroep Fairtrade hard om dit doel te bereiken, waarmee Hof van Twente de vierde 
fairtrade gemeente in Overijssel zal worden. Uiteraard juicht GroenLinks deze 
ontwikkeling van harte toe! Dat is ook reden om een aantal vragen aan het college te 
stellen over de praktijk van de 100 % duurzame inkoop die sedert 2015 verplicht is en 
waarvoor het College in 2013 heeft getekend. Daarbij spelen keurmerken een rol, maar 
ook social return on investment (SROI)bij aanbestedingen, de zogenaamde 5% regeling. 
En ook de keuze voor duurzame IT oplossingen, liefst op basis van open source 
techniek. Helaas alvast één voorbeeld dat niet klopt: Raadsleden gebruiken een Apple 
laptop: dat is geen open source apparaat integendeel! Daarnaast is er nu Maatschap-
pelijk Verantwoord Inkopen. Tot nu toe ondertekenden 74 gemeenten het Manifest 
Maatschappelijk verantwoord inkopen, met als doel de publieke inkoopkracht en 
opdrachtgeverschap te versterken. Gemeenten hebben van alle overheden het grootste 
aandeel in de publieke bestedingen: € 27 miljard per jaar aan producten en diensten. 
Maatschappelijk verantwoord inkopen houdt direct verband met de VN Sustainable 
Development Goal 12: duurzame productie en consumptie. Eisen bij aanbestedingen 
kunnen bijdragen aan de transitie naar een circulaire economie, het voorkomen van 
schendingen van mensenrechten in de (internationale) productieketen en het bevorderen 
van goede arbeidsomstandigheden in toeleveringslanden. Het stellen van deze eisen 
jaagt ook innovatie bij bedrijven aan. Het College van gemeente Hof van Twente heeft dit 
manifest nog niet ondertekend, maar geeft wel aan de circulaire economie te willen 
bevorderen 
 
Dit brengt GroenLinks tot de volgende vragen: 
 
1. Wanneer gaat het college het manifest maatschappelijk verantwoord inkopen 

ondertekenen? 
Het manifest ligt in de lijn van het streven van gemeente Hof van Twente om een 
duurzame gemeente te zijn. We zullen als gemeente nader onderzoeken welke 
implicaties dit heeft. 
 



Daarnaast heeft Gemeente Hof van Twente bij de Stichting Fairtrade Gemeenten 
schriftelijk aangegeven graag in aanmerking te komen voor de eretitel Fairtrade 
Gemeenten. Door de vrijwilligers van de werkgroep Fairtrade Hof van Twente is de 
laatste jaren hard gewerkt om aan de gestelde voorwaarden te voldoen. Daarbij is 
aangegeven dat vanuit de gemeente wij nú nog niet kunnen voldoen aan alle 
voorwaarden, maar dat wij ons inzetten voor eerlijke handel. Deze intentie hebben wij 
ook schriftelijk uitgesproken.  
 
Eind 2013 besloot het college om 100% duurzaam te gaan inkopen en aanbesteden 
2. Kan het college een overzicht verschaffen van de daadwerkelijk duurzame aanbe-

stedingen in 2017, in het bijzonder de SROI aspecten daarvan? 
Als het gaat om SROI is van januari tot december 2017 een SROI-waarde van € 98.729 
gerealiseerd. Dit betekent dat de inkoopwaarde totaal bijna € 2 miljoen bedroeg en dat 
daarvan 5% aan SROI is besteed. Van het SROI-bedrag zijn 7 persomen met een 
afstand tot de arbeidsmarkt aan het werk gegaan en is één persoon op een leerwerk-
plaats en één persoon op een stageplaats aan de slag gegaan. 

 
3. Kan het college een overzicht verschaffen van de daadwerkelijk duurzame 

ingekochte IT bestedingen? 
We zijn niet in staat om een overzicht te geven van daadwerkelijk duurzame ingekochte 
IT bestedingen, omdat deze informatie bij de aanschaf niet wordt vastgelegd. Deze 
informatie achteraf verzamelen, vraagt een buitenproportionele inspanning. Maar op de 
inkoop van ICT-producten en diensten zijn uiteraard dezelfde duurzaamheidsbepalingen 
van toepassing als op de overige inkoop door de gemeente. Het naleven van deze 
bepalingen wordt onder meer geborgd door de bewakende rol van de inkoopcoördinator 
in het inkoopproces.  
Bij de keuze voor ICT-oplossingen is het beleid ten aanzien van open source als volgt. 
Wij streven er naar om een goede afweging te maken tussen de kwaliteit van informatie-
systemen en de kosten die met aanschaf en gebruik daarvan gemoeid gaan. Onder 
kwaliteit valt in dit kader uiteraard functionaliteit, maar ook aspecten zoals inpasbaarheid, 
toekomstvastheid, flexibiliteit en betrouwbaarheid. Er is in dit kader geen voorkeursbeleid 
voor ‘closed source’ of ‘open source’ programmatuur (uiteraard wél voor ‘open 
standaarden’). Van geval tot geval wordt bij vervanging of uitbreiding van systemen zo 
goed mogelijk de afweging gemaakt. Het is geen uitgangspunt van het beleid om één 
van de twee (open source of closed source) á priori als meer of minder duurzaam te 
beschouwen. 

 
4. Kan het college een overzicht verschaffen van de daadwerkelijk duurzame inkoop in 

2017 
Om een overzicht te verschaffen van alle duurzame inkopen, zouden alle contracten 
inhoudelijk worden nagelopen op duurzaamheidsaspecten. Dit is zeer arbeidsintensief. 
Binnen de organisatie is het de procedure dat bij de start van een aanbestedingsproces 
er een startformulier wordt ingevuld, waarin standaard dient aangegeven te worden of er 
invulling wordt gegeven aan de vereisten voor duurzaamheid. Het naleven van deze 
bepalingen wordt onder meer geborgd door de signalerende rol van de inkoop-
coördinator in het inkoopproces. In 2019 zal nader onderzocht worden hoe duurzame 
inkoop gemonitord kan worden. 
  



5. Kan het college met een overzicht aangeven in hoeverre de 100% sinds 2014 ook elk 
jaar werd bereikt?  

Zoals in de bovenstaande antwoorden is aangegeven, hebben wij deze informatie niet 
voorhanden. 
 
18 december 2018 
 
Burgemeester en wethouders van Hof van Twente, 
de secretaris,                                        de burgemeester, 
 
 
drs. D. Lacroix                                       drs. H.A.M. Nauta-van Moorsel MPM 


